
PROTOKÓŁ  Nr  IX/15 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  24  września  2015 roku. 

 

 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10,oo  i trwały do godz. 

12,10 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2. Uczestniczyli 

w obradach radni   według załączonej listy obecności, sołtysi z terenu gminy Chodecz, 

Burmistrza Chodcza – Jarosław Grabczyński,   Radca Prawny- Joanna Kozińska.    Skarbnik  

Miasta i Gminy  -  Danuta Nowakowska. 

    

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska po zapoznaniu się z listą obecności 

stwierdziła prawomocność obrad . Obecnych 13 radnych na stan  ustawowy 15 radnych, 

nieobecni  radni to: 

1) Makowiecki Grzegorz  

2) Kosmalski Robert 

 

 wobec powyższego obrady dzisiejszej sesji są prawomocne do podejmowania uchwał 

stwierdziła Przewodnicząca Rady Miejskiej. Następnie  dokonała oficjalnego otwarcia                    

IX   sesji Rady Miejskiej w Chodczu. Przewodnicząca Rady Miejskiej  odczytała  porządek 

obrad, a następnie poprosiła o składanie ewentualnych propozycji , co do jego treści.  

Przewodnicząca Rady złożyła formalny wniosek aby  wycofać z porządku obrad pkt. 7 tj. 

podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał dotyczących wcześniej podjętych uchwał z 

zakresu planowania przestrzennego.  Przewodnicząca Rady poddała złożony wniosek pod 

głosowanie. 

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -13, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła 

porządek  obrad  IX  sesji Rady Miejskiej w następującym brzmieniu: 

 

Proponowany  porządek obrad. 

 

1. Otwarcie. 
- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 
- dyskusja, 

3.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     



           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

4.  Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za I półrocze 2015   

     roku. 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  -  Skarbnik MiG, 

       -     opinia RIO  Bydgoszcz o wykonaniu budżetu za I półrocze 2015r., 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    przyjęcie  sprawozdania, 

5.   Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    

      Chodecz na rok 2015.   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr IX/55/15, 

6.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy     

      Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr IX/56/15 

7.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

8.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

9.  Zakończenie  obrad  sesji. 

Następnie  przystąpiła do przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji , wskazała iż protokół był 

wyłożony do wglądu w biurze rady i każdy zainteresowany mógł się zapoznać. 

Przewodnicząca Rady poddała przyjęcie protokołu pod głosowania. Za przyjęciem głosowało 

12 radnych, przeciw -0, wstrzymało-0. 

 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Ostatnia sesja odbyła się 25.08.2015, w okresie międzysesyjnym mieliśmy w Urzędzie szereg 

spotkań, ja odbyłem też szereg spotkań.  

Głównym i największym spotkaniem jakie mieliśmy w okresie międzysesyjnym, to były 

Dożynki Parafialno- Gminno- Powiatowe, które odbyły się 29.08.2015 na naszym stadionie 

miejskim.  

W Bydgoszczy odbyło się szkolenie, spotkanie z pracownikami urzędów i z osobami 

kierującymi urzędami odnośnie schetynówek.  

Na dzień dzisiejszy nie mamy przygotowanych gotowych projektów odnośnie schetynówek, 

o które moglibyśmy się ubiegać.  Sporządzenie projektu z decyzją środowiskową trwa 

minimum 3-4 miesiące, natomiast składanie  wniosków na schetynówki w tym roku będzie 

możliwe do 30 października. Konkurs będzie ogłoszony prawdopodobnie 1 października i 



składanie wniosków będzie 30 dni.  W chodzą w grę odcinki krótkie czyli do kilometra na 

które nie jest wymagana decyzja środowiskowa.  

Kolejną ulicą w Chodczu, która miała być przebudowywana, miała być ul. Boczna. Na 

ostatniej Komisji Budżetowej omawiane było, żeby przygotować projekt przebudowy tej ulicy 

z ewentualną poprawą ulic sąsiednich. Ten projekt będzie obejmował ul. Od Biedronki ul. 

Zielną, Sportową, Krętą i Boczną natomiast nie w pełnym zakresie. Na ul. Zielnej będzie 

poprawa chodnika w miejscu gdzie się zarwał, na ul. Sportowej są dwa przełomy gdzie ul. się 

ugięła prawdopodobnie na kanalizacji, na ul. Krętej odcinek od wiatraka do drogi powiatowej 

tam jest konieczna wylewka asfaltu, natomiast ul. Boczna wymaga kompleksowej 

przebudowy. Na ten moment jest to przygotowany projekt, nie wymaga decyzji 

środowiskowej, dlatego mamy nadzieję, że zdążymy z realizacją tego projektu do końca 

października i przystąpimy do procedury konkursowej. Jest to pierwszy konkurs, który będzie 

dotyczył schetynówek, one będą do 2020r. te konkursy co roku.  

Przy okazji schetynówek odbyło się również spotkanie z panią wojewodą to już jest kolejne 

spotkanie w sprawie suszy, generalnie protokołów suszowych.  

W Starostwie Powiatowym we Włocławku odbyło się posiedzenie Komitetu sterującego 

ORSG to jest Obszar Rozwoju Społeczno- Gospodarczego do którego należymy my wraz z 

sześcioma gminami Powiatu Włocławskiego. Została podjęta uchwała o przystąpieniu do 

opracowywania strategii. Wniosek został przesłany do Urzędu Marszałkowskiego do 

akceptacji. Jeśli chodzi o gminę Chodecz złożyliśmy tam propozycję na trzy projekty dotyczy 

to: przebudowy oczyszczalni ścieków, przebudowy stacji uzdatniania wody i 

termomodernizacji budynku szkoły w  Chodczu. 

Istnieje szansa, że konkursy na termomodernizację, możliwe że na oczyszczalnie i możliwe, 

że na stację uzdatniania wody będą rozpisane już w tym roku. 

Projekt na termomodernizację jest gotowy, ale wymaga pewnych korekt, projekt 

przebudowy oczyszczalni ścieków jest w fazie końcowej, może do połowy października 

zostanie oddany, natomiast projekt na przebudowę stacji uzdatniania wody jest w tej chwili 

zlecony, jest w trakcie przygotowywania. Do końca października powinien być gotowy.  

W okresie międzysesyjnym odbył się również konwent wójtów województwa kujawsko- 

pom. w Lubaniu. Głównie był poruszany temat suszy, była również pani wojewoda. 

Najważniejsze i najistotniejsze dla nas z tego konwentu jest to, że zostanie wdrażane w 

czwartym kwartale program PROW- Program Rozwoju Obszarów Wiejskich, z tego programu 

będzie można w czwartym kwartale do końca roku składać wnioski na odbudowę dróg 

gminnych, na zasadach 50 proc. finansowanie. 

Urząd został poproszony formą sms-ową o podanie 3 dróg na terenie gminy w różnych 

zakresach w następujących kryteriach: dł. drogi, koszt jej przebudowy. Zgłoszone zostały 

następujące odcinki dróg: pierwsza linia Kromszewic, droga z Huty Chodeckiej do Łakna przez 

Grabinę i trzeci odcinek najdłuższy to ul. Przemysłowa -sołectwo Brzyszewo przez tzw. 

Topielak. Jeśli chodzi o konkurs, który zostanie ogłoszony w ramach PROWu w2015r. będzie 

można do końca tego roku składać wnioski na tę pierwszą kategorię dróg. Zostało zlecone 

przygotowanie projektu drogi pierwszej linii Kromszewic. Szanse z PROWu są większe na 



uzyskanie tego dofinansowania niż ze schetynówek. Droga ta została zgłoszona po 

spotkaniach sołeckich, które były min. na wybory sołtysa, później sołectwo Kromszewice 

zorganizowało kolejne spotkanie na którym uczestniczyłem. W kolejnych latach będziemy 

mogli zgłaszać kolejne odcinki dróg. Jeśli chodzi o konwent poruszane były również sprawy 

RPO.  

02.09.2015r. odbyło się spotkanie na prośbę Starostwa z mieszkańcami Al. Zwycięstwa 

odnośnie przebudowy na tej ulicy. W tym spotkaniu uczestniczyłem ja, uczestniczyła część 

radnych, uczestniczyła również przewodnicząca rady mieszkańców Chodcza p. Krajewska i 

mieszkańcy, którzy zechcieli przyjść na to spotkanie. Pana Starosty nie było pani Radna 

Powiatowa, która była zaproszona na to spotkanie pani Radna Fijałkowska też nie zaszczyciła 

nas swoją obecnością, był jeszcze dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Jarantowicach pan 

Wiśniewski. Po tym spotkaniu wydawało się, że szanse na przebudowę tej ul. a dokładniej 

przebudowę chodników jest realna, ale od dwóch mieszkanek a mianowicie od p. 

Makowskiej i p. Bożenda wpłynęła skarga, protest do Powiatowego Zarządu Dróg, do mnie 

do wiadomości i do Starosty Włocławskiego, że kategorycznie sprzeciwiają się poszerzenie 

tego chodnika. Starosta zdecydował, że chce porozmawiać z tymi mieszkankami. To 

spotkanie się odbyło na terenie Urzędu. Starosta po spotkaniu zdecydował, że nie złoży 

wniosku o pozwolenie na przebudowę, czy też zgłoszenia przebudowy. Starostwo 

przeznaczyło pewną pulę pieniędzy na przebudowę ,odbudowę chodników na terenie 

powiatu włocławskiego. 12 gmin powiatu włocławskiego już te środki wykorzystało. 

Bez konsultacji z radnymi chociaż było to poruszane również na Komisji Budżetowej, która 

była w tym tygodniu podjąłem decyzję i poprosiłem starostę, żeby ten materiał, który miał 

zostać przeznaczony na przebudowę tej ulicy został przekazany na potrzeby własne  Urzędu 

celem remontu i przebudowy i budowy chodników na terenie gminy. Ze wstępnych 

informacji może być, że tak.     

Starostwo poprosiło o podanie ulic, które chcemy przebudowywać, więc podaliśmy Plac 

Kościuszki naprzeciwko przystanku, między drogami powiatowymi po stronie Starej 

Gospody, chodniki po obu stronach na ulicy ogrodowej, ul. Przejazd do odbudowy cała z tej 

kostki i ul. Kościelna wzdłuż parkanu i drogi jednokierunkowej przy kościele- razem to dało 

kwotę 65tys.zł.  

Jeśli chodzi o pytania które padały na komisji odnośnie hot spotu. Na tym budynku jest maszt 

w tej chwili postawiony, jest to maszt do internetu, hot spot już działa, mogą być jakieś 

kłopoty odnośnie łączenia, ponieważ cały czas trwają prace odnośnie dostrajania i to jest 

jeden masz. Drugi maszt ma być prawdopodobnie w przyszłym tygodniu montowany na 

budynku przystanku jest to również budynek gminy. Maszty te będą miały wzajemny zasięg i 

na terenie miasta będzie darmowy internet.               

Po wypowiedzi pana Burmistrza padło jedno pytanie odnośnie drogi Cetty- cmentarz. 

Wypowiedz pana Burmistrza. Przebudowa drogi na odcinku od drogi wojewódzkiej do 

cmentarza w Cettach była zaplanowana, zabudżetowana na rok 2015 natomiast razem z 

radnymi na posiedzeniach Komisji zdecydowaliśmy, że nie będziemy przebudowywać we 

własnych zakresie dróg, na które w przyszłości możemy pozyskać środki zewnętrzne, bo  



można powiedzieć dlaczego ze środków własnych nie jest przebudowywana droga w Cettach 

a np. ul. Sadowa  była zrobiona. Ulica Sadowa była zrobiona bo nie ma w przyszłości z 

żadnego projektu możliwości dofinansowania tej drogi, dlatego musieliśmy ją zrobić z 

własnych, natomiast jeśli chodzi o drogę w Cettach będziemy składać w tym roku wniosek, 

dlatego też na tą drogę przygotowywany jest projekt, można składać wnioski z fundusz 

ochrony gruntów rolnych FOGR. Tam decyzja jest szybko. Wniosek złożony w grudniu, 

odpowiedz jest już w lutym. Odmownych decyzji w sąsiednich gminach nie było. Jeżeli 

projekt będzie opracowany, na wiosnę będziemy mogli przystąpić do procedury 

przetargowej i tą drogę przebudowywać. W tej chwili odświeżana jest droga- łącznik na 

Brzyszewie między drogą z Sobiczew a drogą na Brzyszewie, łącznik ten to ok. 900m.  

Na taką samej technologię jaką odświeżany jest łącznik na Brzyszewie   będą przeznaczone 

fundusze sołeckie w sołectwach, w których na 2015r. były przeznaczone fundusze na 

odbudowę dróg, czyli korytowanie, warstwa odsączająca piasku i na to żwir i walec.  

Od 14 września odbywały się na terenie naszej gminy 2-3 dziennie  spotkania sołeckie. Jeżeli 

nie miałem jakiegoś spotkania tak jak omawiałem wcześniej, starałem się być na wszystkich 

tych spotkaniach.  

Odnośnie drogi wojewódzkiej 269, coś się zmienia tylko cały czas na papierze, tak jak 

mówiłem na poprzedniej sesji w tej chwili w trakcie zmian przeprojektowywany jest ten 

projekt, który był konsultowany z mieszkańcami na początku tego roku. Projekt jest 

obcinany, zdaniem wszystkich ale i też Marszałka był on za drogi i istniało duże ryzyko, że 

projekt nigdy nie wszedłby do realizacji. W tej chwili jest on przeprojektowywany aneks 

został sporządzony.  

16.września w zeszłym tygodniu w godzinach wieczornych było nadzwyczajne posiedzenie 

zarządu sejmiku i podjęta została uchwała. W uchwale mowa jest o trzech drogach 

wojewódzkich na terenie naszego powiatu. Pierwsza droga to jest 265 Brześć- Kowal na 

której jest pozwolenie wydane. Przetarg na tę drogę zostanie ogłoszony do końca tego roku. 

Nas interesuje droga 269 i tam jest w tej uchwale zapis, że przetarg na tę drogę będzie 

ogłoszony po otrzymaniu projektu, czyli projekt ten będzie do końca listopada, do połowy 

przyszłego roku. Radni podpisywali na Komisji, a ci którzy jeszcze nie podpisali, to prosiłbym 

o podpisanie panie Ela Pawlak ma wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich odnośnie wycinki 

drzew wzdłuż drogi wojewódzkiej.  

Rozmawiałem z dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich i powiedział, że rozpoczną 

wycinanie tych drzew zimą, czyli pierwszy kwartał tego roku, ponieważ tam też jest 

procedura przetargowa, ktoś musi wygrać przetarg na wycinkę drzew.  

Droga 265 Brześć- Kowal ma być sfinansowana ze środków własnych Urzędu 

Marszałkowskiego. Droga 269 i 270 nie będzie brane finansowanie w ramach porozumienia 

w PPP. Byłem bardzo sceptycznie do tego nastawiony, bo to nie weszłoby nigdy w życie i 

odwlekałoby czas na kolejne podejmowanie decyzji.  W Uchwale tej, jest też zapis, że 

przebudowa tych dwóch dróg będzie finansowana ze środków RPO, którymi będzie 

dysponował Marszałek i wkładem własnym Marszałka, to daje szansę na powodzenie tej 

przebudowy. Urząd Marszałkowski dostanie pieniądze na przebudowę dróg wojewódzkich. 



         

Ad. 3. Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

Komisja Rewizyjna – pan Łuczak Tomasz 

W okresie międzysesyjnym odbyły się trzy spotkania Komisji Rewizyjnej. Tematami 

przewodnimi była:  

- analiza działalności Miejsko- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Chodczu 

- wykonanie budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze półrocze 2015r. 

- wydatkowanie środków finansowych w placówkach oświatowych za rok 2014 w 

Samorządowym Zespole Placówek Oświatowych w Chodczu. 

Główne wnioski z tych spotkań, jakie zostały skierowane do pana Burmistrza na dany 

moment, ponieważ ten trzeci temat nie został jeszcze zakończony i będą jeszcze kolejne 

spotkania jeśli chodzi o Oświatę, to jest: 

- prośba o zweryfikowanie prawidłowości powstałej podległości służbowej w Miejsko- 

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Chodczu 

- prośba o ponowne zaproszenie na  spotkanie Kujawsko- Pomorski Zarząd Melioracji i 

Urządzeń Wodnych we Włocławku jest to sprawa związana z inwestycją, która 

przeprowadzana była jakiś czas temu w miejscowościach Brzyszewo i Wola Adamowa 

- kolejny wniosek jaki został skierowany ,to pozytywna opinia po analizie wykonania z 

budżetu, komisja pozytywnie zaopiniowała wykonanie za pierwsze półrocze 

- wniosek skierowany do przewodniczącej Rady Miejskiej o zorganizowanie spotkania 

roboczego z Samorządowym Zespołem Placówek Oświatowych w Chodczu celem rozmowy 

nad rozszerzeniem oferty naszego przedszkola w Chodczu dodatkowych zajęć. 

Komisja Budżetu i Finansów- pani Beata Michalak 

W okresie międzysesyjnym Komisja Budżetu i Finansów spotkała się jeden raz w dniu 22.09. 

głównym tematem była szczegółowa analiza sprawozdania z wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze 2015r. Analizowaliśmy także zmiany do budżetu na rok 2015 i idące za tym zmiany 

do wieloletniej prognozy finansowej na rok 2015/2022.  

W sprawach bieżących poruszyliśmy kwestię wynagrodzenia dla sołtysów, chodzi o to, żeby 

uzależnić to wynagrodzenie od w9elkości sołectwa , żeby było to adekwatne. W 

skierowanych z wnioskach i opiniach do Burmistrza wyraziliśmy pozytywną opinię w sprawie 

wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za pierwsze półrocze, jest także pozytywna 

opinia do zmian do budżetu na rok 2015, a także pozytywna opinia do zmian do wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2015/2022 oraz złożyliśmy formalny wniosek, żeby rozważyć 

zabezpieczenie środków w budżecie na rok 2016 na utworzenie placu zabaw dla dzieci. 

Mamy również wniosek do Rady Miejskiej w Chodczu z prośbą o wydanie opinii w sprawie 

wynagrodzenia sołtysów, żeby rozważyć tą kwestię.  

Komisja Obywatelska- przewodnicząca komisji  pani Ewa Kwiatkowska 

W okresie międzysesyjnym Komisja Obywatelska nie miała posiedzeń. 

Komisja Oświatowa- przewodniczący komisji pan Jerzy Stempczyński 



W omawianym okresie Komisja nie miała posiedzeń, najbliższe posiedzenie jest planowane 

na początek października dotyczące do spraw i Oświaty szkół. Czekamy na informację od 

dyrektora.  

Komisja Rolna- przewodniczący komisji pan Wiesław Feliniak 

Komisja rolna również nie miała posiedzenia w okresie międzysesyjnym. Najbliższe będzie na 

początku października.  

 

-  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

wniosków z posiedzeń Komisji, 

Co do przedłożonych wniosków z posiedzeń komisji wnioski te zostały sporządzone i są w 

aktach Rady Miejskiej.  

 

 

 

 

Ad.4. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Miasta i Gminy Chodecz za I półrocze 

2015  roku. 

 

Wypowiedź pani skarbnik p. Danuty Nowakowskiej. 

Wykonanie budżetu za I półrocze 2015r. pierwotny plan przyjęty Uchwałą z dnia 26.01.2015 

wynosił po stronie dochodu 15mln 919tys. po stronie wydatków 16mln. 515tys. deficyt na 

dzień zatwierdzenia uchwał wynosi 596tys. 307zł.  Pierwotna uchwała ulegała wielokrotnie 

zmianie czy to zarządzeniami pana Burmistrza Chodcza, czy uchwałami Rady Miejskiej w 

Chodczu. Tych zmian w sumie w pierwszym półroczu było 10 ostatecznie. Na dzień 30 

czerwca  kształtowały się  w następujący sposób: dochody 18mln.826tys wydatki 19mln. 

602tys. deficyt zwiększył się do kwoty 776tys.307zł.  Przyjęta uchwała upoważniała 

Burmistrza Chodcza do spłaty rat kapitałowych od zaciągniętych pożyczek i kredytów.  W 

pierwszym półroczu dokonano spłat na łączną kwotę 301tys670zł. w tym pożyczki to 48tys. 

kredyty 112tys.425zł. Realizacja dochodów w pierwszym półroczu kształtuje się po stronie 

wykonania w następujący sposób: dochody zamknęły się kwotą po stronie wykonania 10mln. 

288tys.  

Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Skarbnik Miasta i Gminy Chodecz odczytała  opinię RIO  Bydgoszcz o wykonaniu budżetu za I 

półrocze 2015r., Treść stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Radna Beata Michalak przedłożyła   opinię Komisji Budżetu i Finansów – opinia pozytywna. 

     Rada Miejska nie podejmowała dyskusji w przedmiotowej sprawie . 

       Rada Miejska w głosowaniu jawnym  przyjęła jednogłośnie sprawozdanie z wykonania 

budżetu za I półrocze 2015r. 

 

Ad. 5.   Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy   Chodecz na rok 2015.   



Informacje w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Skarbnik. 

Pani Beata  Michalak przedłożyła  opinię Komisji Budżetu i Finansów – opinia pozytywna. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w  zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta i Gminy   Chodecz na rok 2015. Za podjęciem głosowało 

13 radnych, przeciw 0, wstrzymało 0. Przewodnicząca Rady stwierdziła  iż uchwała  Nr 

IX/55/15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6.   Podjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy     

      Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

Informacje w przedmiotowej sprawie przekazała Pani Skarbnik. 

Pani Beata  Michalak przedłożyła  opinię Komisji Budżetu i Finansów – opinia pozytywna. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały zmiany uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy  Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2015-2022 .   

Za podjęciem uchwałay głosowało 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. Przewodnicząca 

Rady stwierdziła  iż uchwała  Nr IX/56/15 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad.  7.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

Interpelacji brak. 

 

Ad.8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Pani Krawiecka Barbara skierowała pytanie dotyczące projektu przebudowy ulicy Al. 

Zwycięstwa. „Jest wiele osób, które piszą skargi i moje przypuszczenie jest, że pan Starosta i 

nasza Radna Powiatowa nie działają w interesie rozwoju Chodcza i mieszkańców tylko 

przeciwko wszystkim, bo skoro ludziom jest potrzebna ta ulica, a jednostce jest 

niepotrzebna, to czy właściciel tej drogi nie może zrobić czegoś bez zgody jednostki.” Z 

ramienia Powiatu nic się nie dzieje. Wiele się mówi o dożynkach Parafialno-Gminno- 

Powiatowych a w gazecie Tu i Teraz była mała wzmianka, natomiast dożynki w Choceniu są 

bardzo rozpropagowane. Rangą dożynki nasze były większe niż dożynki w Chceniu, a większy 

mają opis w gazecie i zdjęcia niż dożynki Powiatowe. Powinna być na uwadze ranga dożynek, 

a nie konflikty między samorządowcami.  Druga sprawa to susza, czy byłaby możliwość 

skierowania pracowników interwencyjnych do oczyszczenia rzeczki Chodeczki. Jest tak sucho 

i widać kamienie, nie ma wody więc można byłoby ją wyczyścić. W ubiegłych latach był taki 

zapis po stronie wydatków konserwacja rzeczki Chodeczki. Nic się tam nie robiło, ale zapis 

był.  Czy w związku z tym można skierować kilku pracowników interwencyjnych w celu jej 

wyczyszczenia, ponieważ jest zanieczyszcona, brudna, woda nieładnie pachnie, dzieci rzucają 

butelki, śmieci i to wszystko w tej wodzie stoi i ta woda przerabia te śmieci.     

 



Pan Zbigniew Cendrowski powiedział, iż pod względem logistycznym dożynki były bardzo 

dobrze przygotowane.  Jeżeli chodzi  zespoły i twórców ludowych to sa ściągani z zewnatrz a 

powinniśmy mieć też i miejscowych. Z dożynek mieszkańcy są bardzo zadowoleni. Jeżeli 

chodzi o drogi, to szczególnie  podziękowania   za drogę w sołectwie Łanięta.  Natomiast nic 

się nie mówi  o kulturze.  Jesteśmy  tacy jednokierunkowi. A przecież w tych Cettach można 

byłoby stworzyć jakiś Klub Kultury.  Nie należy chować głowy w piasek bo istnieje problem z 

młodymi ludźmi. Trzeba  rozwiązać kompleksowo problem młodych ludzi. Młodzi ze wsi 

uciekają. Trzeba pomóc tym młodym ludziom aby pozostali i nigdzie nie emigrowali. 

Natomiast jeżeli chodzi o  wynagrodzenia  sołtysów, wskazał iż należy tą sprawę pozostawić 

mieszkańcom wsi. Mieszkańcy danej wsi – sołectwa wiedzą który sołtys jest zaangażowany , 

lepiej zostawić ten temat mieszkańcom całego sołectwa i dołożyć. Jeżeli są tacy mało aktywni 

sołtysi to problemy  w  sołectwie występują. 

 

Burmistrz Chodcza odpowiedział iż ustosunkuje się do wypowiedzi Pani Krawieckiej. 

Odnośnie dożynek  i wpisu w gazecie Tu i Teraz to są gazety prywatne i piszą różnie. 

Odnośnie Al. Zwycięstwa sprawa tej ulicy była wielokrotnie omawiana. W ostatnich 

spotkaniach  nie raczył nas  zaszczycić Pan Starosta. Jeden raz tylko się spotkał z 

mieszkańcami tej ulicy. Natomiast Pani Fijałkowska nie raczyła w ogóle uczestniczyć w tych 

spotkaniach. Jeżeli chodzi o poszerzenie chodnika w tej ulicy i jej przebudowę, Burmistrz 

poprosił o pomoc Pana Przewodniczącego Rady Powiatu i innego radnego powiatowego z 

naszego okręgu . Byli z Burmistrzem Pan Dąbrzalski i Pan Wierzowiecki u Pana 

Przewodniczącego i u Pana Starosty. Byli przekonywać co do słuszności przebudowy tej ulicy. 

Pani Fijałkowska nie brała udziału w tym spotkaniu. Trochę przykre jest to że miejscowy 

powiatowy nie zabiega, a z innego miasteczka zabiegają o tę  przebudowę. Pan Burmistrz 

odnosi takie wrażenie że przebudowę ul. Al. Zwycięstwa na ten moment Pan Starosta 

zamknął. Starosta jest właścicielem  gruntów i występował o pozwolenie na przebudowę  

ulicy tylko zgłoszenie. Jeżeli chodzi o przepisy prawa to mogło to wystarczeć. Tak wynika żę 

jest to dobra wola właściciela działki.   

Jeżeli chodzi o oczyszczenie rzeki Chodeczki to nie ma środków finansowych w budżecie na 

powyższy cel. Nie jest to też własność gminy. To, że woda nie płynie i cuchnie, to jest temat 

suszy. Tak też jest z rzeką Rakutówką , już nie płynie od czerwca br. Można by było puścić  

wodę z jeziora, ale lustro wody na jeziorze obniżyło się o około 100cm. 

\Radny Kluzik Bohdan wskazał iż na następną sesję Rady zaprosić Pana Starostę i Radną 

Powiatowa i patrząc nam radnym w oczy powiedzą dlaczego nie chcą przebudowy ulicy Al. 

Zwycięstwa. Niech się wytłumaczą dlaczego nie.  Bo radni nie wiedzą dlaczego nie wyrażają 

na tą przebudowę zgody. 

 

Pan Burmistrz powiedział iż sprawa rozpoczęła się od  petycji o wprowadzeniu ruchu 

jednokierunkowego na ul. Al. Zwycięstwa. Gdzie Pan Starosta na jednym ze spotkań  

powiedział cóż to jest 1000 podpisów w stosunku do 40 podpisów mieszkańców tej ulicy. 



Jest taki postulat , że w najbliższym czasie przy współudziale Samorządu Mieszkańców 

Miasta Chodcza odbędzie się spotkanie na które będzie zaproszony Pan Starosta odnośnie 

poszerzenia tej ulicy. 

 

Sołtys  Anna Adryjańczyk powiedziała iż w jej sołectwie znajduje się  Zakład  „Gorzelnia” i 

przyjeżdżają  producenci  którzy  przewożą  duży tonaż i jeżdżą drogami gminnymi i 

nagminnie  te drogi niszczą. I nasze drogi nie są brane pod uwagę  przy remoncie. Na 

zebraniu Pan Fijałkowski mówi że jest chętny  do pomocy przy ich remoncie  tylko ze strony 

gminy  nie ma zainteresowania. 

 

Burmistrz odpowiedział Pani sołtys iż przy wprowadzania remontu dróg do budżetu to radni 

ustalają i oni nadają priorytet która droga wchodzi  w kolejności.  Przy pozyskaniu środków z 

zewnątrz to nie będziemy opóźniać. Na ten moment nie ma możliwości pozyskania środków 

z zewnątrz  na drogi. Jakieś marne dofinansowanie  to będzie zrobione  może ulica Boczna, 

droga w Cettach do cmentarza ale o innych środkach to nie ma mowy.  Jeżeli budżet będzie 

opracowywany  to zobaczymy czy ta droga będzie wprowadzona. Przyszłość  pokarze.  

Próbować zawsze można. 

 

Pan Zbigniew Cendrowski powiedział iż Starostę na pasku prowadza Wójt Gminy Baruchowo, 

a Pan Starosta jak wyjedzie z gminy Chodecz to zaraz o niej zapomina gdzie był . 

Radny Krupa Błażej poinformował iż od jutra w Urzędzie Gminy są do odbioru protokoły 

suszowe i do  środy należy te wnioski złożyć w Agencji RiMR  do końca września.  

 

Pani sołtys Pietrzak wskazała iż zbyt późno zostało poinformowane, bo przecież telefony 

istnieją i można sołtysów powiadomić o tym. 

 

Sołtys Lewandowski Wacław  jeżeli do jutra ktoś wniosku nie odbierze to coś się stanie, 

chyba  nie. Można odebrać i przekazać do Agencji.  

Radny Kluzik Bohdan wskazał iż panie tu w Urzędzie bardzo się napracowały z tymi 

wnioskami, pracowały cały tydzień i w soboty i w niedziele pracował.  Można powiedzieć że 

przez okres 14 dni pracowały non stop. I na koniec wyszło jak wyszło. Pan Krupa  zwrócił się 

do Pana Burmistrza aby te osoby które pracowały w tej komisji  były wynagrodzone za ten 

ich trud i pracę. 

 

Pan Burmistrz odpowiedział iż są już przygotowywane te sprawy. 

Na zakończenie  po wyczerpaniu się dyskusji   przewodnicząca wypowiedziała iż „ zamyka 

obrady IX sesji Rady Miejskiej w Chodczu”. 

 

 

 

 



 

  

 

 

 

 

           


